
 

 

 

 

 

  

Bentiaraq Ottosen 16. oktober 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er status på Naalakkersuisuts arbejde med at blive grønnere? 

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut ift. hybrid-/elbiler i deres affaldshandleplan? 

3. Har Naalakkersuisut langtidsplaner for hvorledes en strategi for tiltrædelsen af 

Parisaftalen kan se ud? 

 

(Medlem af Inatsisartut Bentiaraq Ottosen, Atassut) 

 

Begrundelse 

Naalakkersuisut bliver ved med at komme med deres budskab om at blive grønnere, det er 

ønskværdigt nu at vide hvilke planer Naalakkersuisut har. Jeg er bekymret for om vi kommer til at 

få flere udgifter eller færre udgifter af den grund. 

 

Det er interessant at vide hvilke planer Naalakkersuisut har på deres budskaber, for Grønland kan 

endnu ikke følge med på affaldshåndteringsområdet, og vi vil gerne vide mere om hvorledes disse 

problemer sikres. Derudover er det interessant at vide hvor meget Naalakkersuisut arbejder for at 

Grønland bliver intimideret af magtfulde lande der er kendt for at bruge deres erfaringer til at 

nedtrykke udviklingslandene, hvis Grønland tiltræder Parisaftalen.   

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål blive besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


